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Protokół Nr II/24
II Sesja Rady Gminy Ornontowice 

- 23 maj 2024 rok

Obrady rozpoczęto 23 maja o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:08 tego samego dnia. Obrady 
odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice (Urząd Gminy II piętro sala 301).

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu.
W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.

Obecni:
1. Marian Blacha
2. Mirosław Deja
3. Beata Drobny
4. Natalia Kotlorz
5. Łukasz Machulik
6. Zbigniew Machulik
7. Ryszard Milanowski
8. Henryk Nieużyła
9. Agnieszka Pasternak
10. Alicja Ryt
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Sylwia Woźniak
14. Ryszard Zieliński
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych,zaproszonych gości oraz 
pracowników Urzędu Gminy stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu 
radnych, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad stąd punkt został wyczerpany.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr I/24 z sesji, która odbyła się dnia 7.05.2024 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr I/24 z sesji, która odbyła się dnia 07.05.2024 r. 



                                
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Protokół Nr I/24 z sesji, która odbyła się dnia 07.05.2024 r., został przyjęty jednogłośnie, bez 
uwag.

4. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu maju br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

5. Raport o stanie Gminy Ornontowice za 2023 rok:
a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Ornontowice za rok 2023,
b) debata nad raportem,

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Ornontowice. 

Raport o stanie Gminy Ornontowice za rok 2023 został przesłany radnym w systemie e-sesja. 
Ponadto w dniu sesji został przedstawiony w formie prezentacji multimedialnej przez Wójta Gminy.
Po zakończeniu omawiania raportu przez Wójta, Przewodniczący przystąpił do rozpoczęcia debaty 
w w/w temacie. W tej części punktu, oprócz radnych do zabrania głosu uprawnieni byli również 
mieszkańcy, jednakże do dnia wczorajszego nie wpłynęło żadne zgłoszenie dotyczące chęci 
zabrania głosu w debacie.
Jako pierwszy do udziału w debacie zgłosił się radny Łukasz Machulik stwierdzając na podstawie 
przedstawionego raportu, iż Gmina jest w dobrym stanie finansowym, ilość środków zewnętrznych 
pozyskanych na realizację inwestycji jest również na bardzo dobrym poziomie, jednakże w związku 
z głosowaniem nad wotum zaufania radny Machulik stwierdził, iż musi zadać dwa pytania 
Przewodniczącemu Rady: - czy Pan Przewodniczący jest osobą, która wykonywała fizycznie 
montaż pompy ciepła, ogrzewania i rekuperacji w zmodernizowanym budynku PSZOK oraz czy jest 
odpowiedzialny merytorycznie za projekt kanalizacji w centrum Ornontowic ze względu na swoje 
wykształcenie i posiadane doświadczenie?
W odpowiedzi na powyższe Przewodniczący Rady poinformował, że jeśli chodzi o budynek PSZOK 
to służył głosem doradczym dla projektanta wykonującego projekt wspomnianej modernizacji oraz 
brał udział przy uruchamianiu instalacji. Natomiast jeśli chodzi o kanalizację to uczestniczył przy 
tworzeniu koncepcji całej aglomeracji, pozostałe prace to udział w radach budowy oraz kontrola 
zadania w ramach wykonywanego mandatu radnego.
Dodatkowych wyjaśnień w tej kwestii udzielił również Wójt, który potwierdził, że Pan 
Przewodniczący nie istnieje wśród zgłoszonych wykonawców czy też podwykonawców zadań 
inwestycyjnych, jeżeli natomiast brał udzielał w czymkolwiek, to tylko jako głos doradczy tak jak 
miało to miejsce przy tworzeniu aglomeracji na terenie Gminy Ornontowice, nie pobierając za to 
żadnej wynagrodzenia. Nadmienić należy, że Pan Przewodniczący zawsze służył fachową pomocą, 
za co Wójt serdecznie podziękował Przewodniczącemu.



                                
Na zakończenie Wójt podkreślił, że w udzielonej odpowiedzi na interpelację dotyczącej wskazania 
wykonawców i podwykonawców zadań inwestycyjnych nie widnieje nazwisko Przewodniczącego 
Rady.
W związku z barkiem innych zgłoszeń chęci do zabrania głosu w debacie  Przewodniczący Rady 
odczytał projekt uchwały i przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy 
Ornontowice. 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (10)
Marian Blacha, Beata Drobny, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, 
Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Sylwia Woźniak
PRZECIW (2)
Łukasz Machulik, Tadeusz Zientek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Ryszard Zieliński,

Uchwała Nr II/10/24 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Ornontowice, na 
stan 15-tu radnych, zastała przyjęta bezwzględną większością głosów - załącznik     nr   3   do   
protokołu. 

6. Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Ornontowice za 2023 rok:

a) opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
rocznego z wykonania budżetu Gminy Ornontowice za 2023 rok,

b) wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Ornontowice,

c) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie:

• przedłożonego przez Wójta Gminy Ornontowice sprawozdania rocznego z wykonania 
budżetu Gminy Ornontowice za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

• wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ornontowice.

d) rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 
Gminy Ornontowice za 2023 rok – dyskusja,

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
rocznym z wykonania budżetu Gminy Ornontowice za 2023 rok,

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ornontowice za 2023 rok.

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Gminy przedstawili opinie w sprawie sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Ornontowice za 2023 rok.
Z informacji przedstawionych przez Przewodniczących Komisji wynika, że wszystkie Komisje 
pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 
Gminy Ornontowice za 2023 rok, nie wnosząc żadnych uwag.
Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Zbigniew Machulik odczytał Wniosek Komisji 
Rewizyjnej z dnia 22 maja 2024 r. do Rady Gminy Ornontowice, w którym Komisja jednogłośnie 
wnosi do Rady Gminy o udzielenie Wójtowi Gminy Ornontowice absolutorium.



                                
Kolejno Pani Skarbnik przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 24 kwietnia 
2024 r. do przedłożonego przez Wójta Gminy Ornontowice sprawozdania z wykonania budżetu za 
2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 8 maja 2024 r. do wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 24 kwietnia 2024 r. w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ornontowice za 2023 rok.
W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania rocznego  z wykonania budżetu Gminy Ornontowice za 2023 rok.
Radni nie podjęli dyskusji w powyższym temacie, w związku z czym, Przewodniczący Rady 
odczytał projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Ornontowice za 2023 rok.
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Ornontowice za 2023 rok,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr II/11/24 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Gminy Ornontowice za 2023 rok, na stan    
15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie - załącznik nr   4     do protokołu.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Ornontowice za 2023 rok.

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Ornontowice za 2023 rok, 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr II/12/24 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ornontowice za 2023 
rok, w głosowaniu jawnym, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie - załącznik   5   
do protokołu.



                                

Przewodniczący pogratulował jednogłośnego absolutorium Wójtowi jak również jednogłośnego 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Ornontowice za 2023 rok oraz otrzymanym wotum zaufania, kierując także gratulacje w stronę  
Skarbnik Gminy Pani Aleksandry Sewerin.
W odpowiedzi na powyższe Wójt serdecznie podziękował wszystkim mieszkańcom oglądającym 
obrady dzisiejszej sesji, radnym za współpracę w roku 2023 a także Z-cy Wójta, Skarbnik Gminy, 
Naczelnikom i Kierownikom oraz pracownikom Urzędu.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 22.05.2024 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew 
Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz 
Zientek

Uchwała Nr II/13/24 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2024-2032, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   6   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2024 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 22.05.2024 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:



                                
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr II/14/24 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok, na stan 15-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do protokołu.  

c) przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego Gminy Ornontowice,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.05.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego 
Gminy Ornontowice,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr II/15/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego Gminy 
Ornontowice, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   8   do   
protokołu.

d) wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w 
Ornontowicach przy ulicy Zamkowej,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.05.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek



                                

Uchwała Nr II/16/24 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej, na stan 15-tu radnych, została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

e) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości gruntowej położonej   
w Ornontowicach w rejonie ulicy Grabowej i Brzozowej,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.05.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach w rejonie ulicy Grabowej              
i Brzozowej,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr II/17/24 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach w rejonie ulicy Grabowej i Brzozowej, 
na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10   do protokołu.  

f) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach gruntowych 
położonych w Ornontowicach przy u. Skośnej,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.05.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomościach gruntowych położonych w Ornontowicach przy u. Skośnej,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek



                                
Uchwała Nr II/18/24 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
nieruchomościach gruntowych położonych w Ornontowicach przy u. Skośnej, na stan 15-tu 
radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   11   do protokołu.  

g) zniesienia formy ochrony przyrody w części dotyczącej jednego dębu szypułkowego 
wchodzącego w skład pomnika przyrody.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.05.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody w części 
dotyczącej jednego dębu szypułkowego wchodzącego w skład pomnika przyrody.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr II/19/24 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody w części dotyczącej 
jednego dębu szypułkowego wchodzącego w skład pomnika przyrody, na stan 15-tu 
radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   12   do protokołu.  

8. Informacje Wójta Gminy.
Wójt przedstawił informacje dotyczące realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Zespołu Kierującego 
Urzędem Gminy między sesjami i realizacji zadań inwestycyjnych:

• Rozbudowa sieci wodociągowej przy ulicach Solarnia i Myśliwska - Zadanie dofinansowane 
z EFR PROW. Wybudowano odcinek sieci wodociągowej o łącznej długości 390 m, dwa 
hydranty oraz przyłącze wodociągowe o długości około 25 m. Wartość zadania wyniosła 
82 234,11 zł. Zadanie odebrane i zakończone. 

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Centrum - Zadanie dofinansowane  
z programu Polski Ład. Trwa budowa kanalizacji sanitarnej przy ul. Jasnej, Bocznej, 
Słonecznej, Nowej, Krótkiej, Bankowej, Klasztornej 
i Zamkowej. Wprowadzono program naprawczy 
w postaci wzmożonego nadzoru przy ul. Cichej. Podczas prac przy ul. Klasztornej 
wprowadzono zmiany w dotychczasowej organizacji ruchu drogowego 
i wyznaczono objazd poprzez parking przy ul. Zamkowej.

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Północ – Zadanie dofinansowane    
z EFR PROW w formule zaprojektuj i wybuduj. Obecnie trwają prace projektowe. Do 
mieszkańców odcinków ulic: Zwycięstwa, Ogrodowa, Pośrednia, Kolejowa zgłaszają się 
pracownicy firmy projektowej „Hydrosan” Sp. z o.o. z siedzibą w Gliwicach w celu ustalenia 
lokalizacji studni przyłączeniowych do posesji, które będą lokalizowane poza posesjami 
mieszkańców, na terenach należących do Gminy Ornontowice.

• Modernizacja odcinka drogi ul. Nowej stanowiącej dojazd do gruntów rolnych - Pozyskano 
dofinansowanie z Województwa Śląskiego  w wysokości 288 000 zł. W ramach zadania 



                                
zostanie zmodernizowany odcinek ul. Nowej od przejazdu kolejowego i granicy z 
Czerwionką-Leszczyny  w kierunku wschodnim na długości 720 m. Planowana realizacja   
w II połowie 2024 r.

• Budowa i modernizacja dróg gminnych - Zadanie dofinansowane z programu Polski Ład.   
W wyniku przeprowadzonego postępowania wyłoniono firmę z  najkorzystniejszą ofertą      
w wysokości 6 491 209,60 zł. W dniu 28 maja planowane jest podpisanie umowy. Po 
uzgodnieniu harmonogramu prac poinformujemy o kolejności realizacji poszczególnych 
odcinków. Termin realizacji zadania to II połowa 2025 roku.

• Remont dróg ulic Spokojna i Klonowa - Zadanie dofinansowane RFRD w wysokości 
326 009,50 zł. Prace dobiegają końca. 

• Modernizacja DW 925 - ul. Bujakowska w Ornontowicach - W związku ze zgłoszeniami 
mieszkańców na wniosek Wójta Gminy sukcesywnie odbywają się spotkania 
z przedstawicielami ZDW i wykonawcą inwestycji w sprawie realizacji zadania.

• Inicjatywa antysmogowa - Pozyskano dofinansowanie z Województwa Śląskiego  w 
wysokości 250 000 zł. W ramach zadania zostanie wykonana przebudowa systemu 
wentylacji i klimatyzacji w ZS-P oraz zakup i montaż na terenie Gminy wyświetlaczy LED.

• Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Ornontowice - Zadanie dofinansowane z 
programu Polski Ład. Trwa przygotowanie dokumentacji technicznej do ogłoszenia 
postępowania na wymianę ok. 240 opraw oświetleniowych na terenie Gminy.

• Budowa budynku wielofunkcyjnego – etap I (sala widowiskowa) - Zadanie dofinansowane   
z programu Polski Ład. Po wykonaniu ścian fundamentowych oraz posadzki przystąpiono 
do wykonania ścian przyziemia i parteru. Trwają przygotowania do wykonania stropu nad 
parterem. Prace są wykonywane zgodnie z zaplanowanym harmonogramem.

• Słoneczna Gmina Ornontowice III -  W dniu 8 marca zakończono nabór wniosków. 
Ogłoszono wstępną listę rankingową. Procedura przyznawania grantów dla mieszkańców 
będzie możliwa po uzyskaniu dofinansowania przez Gminę 
w ramach konkursu ogłoszonego przez Urząd Marszałkowski w Katowicach ze środków 
programu Fundusze Europejskie dla Śląskiego na lata 2021-2027.

• Modernizacja boiska przy ul. Akacjowej - Trwają procedury związane z wyłonieniem 
wykonawcy do przygotowania PFU modernizacji boiska Kompleksu Orlik przy ul. Akacjowej. 

• Modernizacja obiektu sportowego przy ul. Zwycięstwa - Trwają prace odbiorowe oraz 
rozliczeniowe zadania, które polegało na budowie drenażu, instalacji nawadniania boiska 
wraz ze zbiornikami buforowymi oraz wykonaniem nawierzchni na drodze dojazdowej.

• Budowa Pumptracka przy ul. Słonecznej - W postępowaniu o udzielenie zamówienia 
publicznego złożono 5 ofert. Najtańsza wynosiła 420 000 zł, najdroższa 732 071 zł. Trwają 
procedury zmierzające do wyłonienia wykonawcy zadania.

• Klaster Energii - Pozyskano środki zewnętrzne w wysokości 177 935 zł. Pozyskane 
fundusze zostaną spożytkowane na sporządzenie koncepcji rozwoju klastra, w tym zadań    
i zamierzeń inwestycyjnych zaplanowanych do realizacji do 2030 rok.

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Hutniczej - zlecono wykonanie dokumentacji 
technicznej.

• Modernizacja komory wodociągowej przy ul. Zamkowej - trwają prace projektowe związane 
z przebudową sieci. 

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej – opracowano dokumentację techniczną, 
obecnie trwają prace związane z przygotowaniem specyfikacji przetargowej w celu wyboru 
wykonawcy zadania. 

• Zakup samochodu – został zrealizowany w postaci nowego samochodu średniego Piaggio 
Porter dla potrzeb Komunalnej Grupy Gospodarczej.



                                
• Oświetlenie ul. Kolejowej (między ul. Chudowską a pomnikiem) – opracowano 

dokumentację techniczną, obecnie trwają procedury wyboru wykonawcy w formie zapytania 
ofertowego.

• Modernizacja oświetlenia – zadanie zakończone, dokonano wymiany oświetlenia w dwóch 
sala gimnastycznych, małej sali gimnastycznej oraz trzech sala lekcyjnych segmentu B.

• Od początku br. złożono 19 wniosków o udzielenie dotacji do wymiany urządzeń 
grzewczych oraz 19 wniosków o udzielenie dotacji do budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków.

• Wydano zezwolenie na prowadzenie działalności  w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych dla 11 przedsiębiorcy: WC SERWIS Sp.  
z o.o. z Zabrza. 

• Wybrano wykonawcę prac ws. przeglądu 26 drzew przy ul. Nowej, będących pomnikami 
przyrody 

• Złożono sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu gospodarowania odpadami 
komunalnymi za rok 2023 – Gmina osiągnęła poziom recyklingu i przygotowania do 
ponownego użycia w wysokości 40,6% (poziom wymagany – to co najmniej 35%).

• W terminie 14-29 maja bus nr 2 Bezpłatnej Komunikacji Gminnej nie będzie kursować        
w kierunku Miasta Orzesze ze względu na trwające prace drogowe przy DW 925. 

• Gmina zakupiła elektroniczne bilety na miesiące kwiecień-maj-czerwiec po terenie całej 
Metropolii dla dzieci i młodzieży w wieku do 16 lat dojeżdżających do szkół poza teren 
Gminy Ornontowic w ilości 32 sztuk.

• Przeprowadzono konserwację boisk na kompleksach Orlik przy ul. Akacjowej i Okrężnej.
• W dniu 16 maja odbyło się Walne Zebranie sprawozdawczo-wyborcze GKS Gwarek 

Ornontowice, podczas którego podsumowano działalność klubu za 2023 rok, przedstawiono 
plan działania na 2024 rok oraz dokonano wyboru nowego Zarząd klubu. Nowym Prezesem 
został p. Marcin Siwik, a dotychczasowy Prezes p. Krzysztof Zdrzałek został Prezesem 
honorowym.

• W dniu 15 maja odbyło się posiedzenie Zespołu ds. opiniowania przydziału lokali 
mieszkalnych i socjalnych. Został rozpatrzony 1 wniosek, który został umieszczony na liście 
osób oczekujących na lokal mieszkalny.

• Uzyskano pozytywną opinię Wojewody i przesłano wniosek do Ministerstwa w sprawie 
zmiany granic administracyjnych pomiędzy Gminą Ornontowice a Miastem Orzesze (Leśna 
– Hutnicza).

• W dniach 23.04-22.05 wyłożono do publicznego wglądu projekt Studium uwarunkowań        
i kierunków zagospodarowania przestrzennego, w dniu 16 maja odbyła się dyskusja         
publiczna, a wnioski i uwagi  można zgłaszać w terminie do 13 czerwca br.

• Podano do publicznej wiadomości wykaz nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży         
– dotyczy działki przy ul. Skośnej (3773/12). 

• Podano do publicznej wiadomości ogłoszenie o przetargu na sprzedaż działki na granicy 
ulic Żabik i Bukowej (3776/138). 

• Otrzymano decyzję Wojewody stwierdzającą nabycie z mocy prawa działki stanowiącej 
fragment ul. Nowej (1479/325). 

• W dniach 14-16 maja w ZS-P odbył się egzaminu ósmoklasisty. 
• Prowadzono rekrutację do przedszkola i szkoły podstawowej w ZS-P. Do przedszkola 

przyjęto 75 nowych dzieci, a 187 dzieci będzie kontynuowało wychowanie przedszkolne.   
Do klasy I szkoły podstawowej przyjęto 95 nowych uczniów.

• Na podstawie Zarządzenia Wójta, do 17 maja była możliwość zgłaszania kandydatur do 
konkursu na dyrektora ZS-P, w związku z upływem kadencji obecnej pani dyrektor.         
Planowany termin konkursu to 5 czerwca.

• Obecnie z dofinansowania żłobkowego korzysta 14 rodzin. 
• W dniach 29.02-11.04 Regionalna Izba Obrachunkowa przeprowadziła w Urzędzie Gminy 

kompleksową kontrolę gospodarki finansowej za lata 2020-2024.



                                
• W dniu 25 marca przy udziale przedstawiciela Urzędu Gminy odbyła się kwalifikacja 

wojskowa dla rocznika 2005. Do kwalifikacji przystąpili wszyscy wezwani.
• W dniu 9 maja odbyła się 11. Sesja Rady Seniorów.
• Trwają przygotowania do wyborów do Parlamentu Europejskiego, które zaplanowane są na 

9 czerwca.
• W dniu 30 kwietnia zakończono przyjmowanie wniosków na dodatek osłonowy – wpłynęło 

95 i wypłacono 29 178 zł. 
• 2. W kwietniu rozpoczęto realizację programu „Opieka wytchnieniowa” –zakwalifikowano    

7 osób.
• Otrzymano dofinansowanie z Ministerstwa na realizację półkolonii w ramach programu 

„Lato w teatrze”. 
• Trwają intensywne przygotowania do organizacji festynu z okazji Dni Ornontowic, który 

odbędzie się 25 maja, na który serdecznie zapraszam
• Przeprowadzono 5 spotkań czytelniczych dla przedszkolaków w ramach akcji „Biblioteczna 

Akademia Malucha”.
• W dniach 8-15 maja przeprowadzono akcję „XXI Ogólnopolski Tydzień Bibliotek” pod       

hasłem  “Biblioteka miejsce na czasie” i zorganizowano w sumie 11 inicjatyw, w tym  m.in. 
spotkania czytelnicze i warsztaty książkowe. 

• W I kwartale 2024 r. zmarło 10 mieszkańców oraz  urodziło się 16 dzieci. Według stanu 
dzień 31.03 Gmina Ornontowice liczy 6043 mieszkańców, w tym 5910 zameldowanych na 
stałe oraz 133 na pobyt czasowy

• W okresie między sesjami odbyło się 5 posiedzeń Zespołu Kierującego w dniach: 9, 22 i 24 
kwietnia oraz 7 i 20 maja.

• W okresie między sesjami odbyły się 3 narady z dyrektorami gminnych jednostek 
organizacyjnych w dniach 26 marca, 23 kwietnia i 21 maja.

• Od ostatniej sesji Wójt Gminy wydał 21 zarządzeń podlegających publikacji w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

• W dniu 16 maja odbyło się VI posiedzenie Zespołu porozumiewawczego dla oceny 
wpływów eksploatacji górniczej na powierzchnię terenu Gminy Ornontowice, w którym 
uczestniczyli przedstawiciele OUG w Rybniku, WUG w Katowicach, KWK Budryk i KWK 
Bolesław Śmiały. 

• W dniu 18 maja w Parku Gminnym odbył się II Piknik Pszczelarski zorganizowany przez 
Rejonowe Stowarzyszenie Pszczelarzy z siedzibą w Ornontowicach, przy pomocy 
organizacyjnej i finansowej Urzędu Gminy. 

• W dniu 24 maja w Orzeszu odbędzie się III Festiwal Aktywności Senioralnej i II Powiatowe 
Targi Senioralne, w organizację których zaangażowani są seniorzy z Gminy Ornontowice. 

• Na dzień 5 czerwca w sali Arterii zaplanowane jest cykliczne spotkanie Wójta Gminy z 
mieszkańcami, a tematem przewodnim będzie sprawozdanie  z wykonania budżetu Gminy 
Ornontowice za 2023 rok oraz sprawy bieżące. 

• Serdecznie dziękuję organizatorom, wszystkim zaangażowanym mieszkańcom, w tym 
radnym oraz pracownikom Urzędu Gminy i gminnych jednostek organizacyjnych za udział   
w akcji Trash challange - czyli 5. edycji sprzątania śmieci w Ornontowicach.

Z pytaniem do przedstawionych informacji zgłosił się radny Łukasz Machulik – na czym ma polegać 
modernizacja boiska Orlik przy ul. Akacjowej oraz na czym będzie polegać modernizacja komory 
wodociągowej przy ulicy Zamkowej?
Odpowiedzi na powyższe udzielił Zastępca Wójta informując, że w związku z tym, że boisko Orlik 
przy ulicy Akacjowej ma już ponad 15 lat nastąpiła konieczność uzupełnienia ubytków powstałych  
w wyniku długoletniej eksploatacji. W bieżącym roku planuje się sporządzenie projektu 
funkcjonalno-użytkowego a w roku następnym zostanie złożony wniosek o dofinansowanie tego 
zadania ze środków Ministerstwa Sportu.



                                
Na drugie pytanie odpowiedzi udzielił Wójt wyjaśniając, iż w związku z pracami na przedpolu 
kopalni nastąpiła konieczność przebudowy komory wodociągowej.
Idąc dalej radny Tadeusz Zientek zapytał, czy w związku z budową sieci kanalizacyjnej przy ulicach 
Zwycięstwa, Pośredniej i Kolejowej można wnosić jeszcze jakieś uwagi i czy można zapoznać się  
z projektem, jednocześnie radny poprosił o zajęcie się przedmiotowym tematem przez Komisję 
Budżetu i Inwestycji.
Jako pierwszy głos zabrał Wójt informując, że realizacja inwestycji odbywa się w formule 
zaprojektuj i wybuduj. Następnie Zastępca Wójta wyjaśnił, iż obecnie trwają prace projektowe 
(projektant pracuje w terenie ustalając z mieszkańcami sprawy związane z przyłączami), po 
uzyskaniu wszystkich zgód, najprawdopodobniej jesienią rozpoczną się prace budowlane w 
kolejności – ulica Zwycięstwa i Pośrednia a w roku 2025 ulica Kolejowa. I jeśli są jakieś wnioski 
mieszkańców w tym temacie to są one na bieżąco przedstawiane projektantowi.  Jak podkreślił 
Zastępca Wójta mieszkańcy mogą składać wnioski czy uwagi w siedzibie Urzędu.
Wójt również nadmienił, że jeśli są uwagi w temacie pracy wykonawców danego zadania to można 
je również zgłaszać do Urzędu.
Radna Beata Drobny zwróciła uwagę na, to iż w specyfikacji wydatków majątkowych widnieje 
pozycja - rozwój elektromobilności w Gminie Ornontowice, prosząc jednocześnie o przybliżenie co 
kryje się pod tym pojęciem?
Odpowiadając na powyższe Zastępca Wójta oznajmił, iż w ramach poprawy ochrony powietrza 
Gmina zakupiła samochód elektryczny z otrzymanego dofinansowania i również złożono wniosek  
o dofinansowanie wykonania stacji ładującej. Takie dofinansowanie otrzymano z Fundacji 
Santander Greenway, w najbliższych miesiącach nastąpi podpisanie umowy i wykonanie pierwszej 
stacji ładowania, która będzie zlokalizowana w rejonie Urzędu Gminy.

9. Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady przypomniał, że drogą mailową zostały przesłane informacje odnośnie 
szkoleń dla radnych, jeśli ktoś ma chęć do wzięcia udziału w szkoleniu to jest prośba o zgłoszenie 
tego faktu do Biura Rady. 
Kolejna sesja zaplanowana jest na 20 czerwca br., i będzie poświęcona bezpieczeństwu w Gminie, 
komisja wspólna odbędzie się  19 czerwca br.
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji o odpowiednie wcześniejsze 
zawiadomienie Biuro Rady o terminie posiedzeń komisji.
Do Biura Rady zostały przekazane uwagi do sprawdzonych oświadczeń majątkowych składanych 
przez radnych na zakończenie kadencji oraz za 2023 rok. Ponadto Przewodniczący Rady 
przypomniał radnym o obowiązku składania oświadczeń majątkowych w związku z objęciem 
mandatu radnego.

10. Interpelacje radnych.
Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły 4 interpelacje:

• radnego Zbigniewa Machulika dotyczące: kompleksowego rozwiązania dla ulicy Pośredniej 
oraz zakazu wjazdu do lasu,

• radnego Łukasza Machulika oraz Tadeusza Zientka dotycząca udzielenia informacji na 
temat prowadzonych w Gminie inwestycji w kadencji 2018-2024,

• radnych Tadusza Zientka, Łukasza Machulika, Mirosława Deję, Natalię Kotlorz oraz 
Ryszarda Zielińskiego w sprawie podziału okręgów wyborczych do Rady Powiatu.



                                
11. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrali radni:

• Sebastian Spyra w temacie remontu dróg a mianowicie końcowego odcinka ulicy 
Marzankowice - wjazdu od strony ulicy Ludwika Spyry w Mikołowie – radny Spyra 
zaproponował aby temat naprawy tego odcinka drogi przedyskutować z władzami 
powiatowymi i doprowadzić do remontu tejże części.
W odpowiedzi na powyższe ustalono, że Gmina Ornontowice zwróci się z pismem do władz 
Powiatu w tej sprawie.
Druga sprawa poruszona przez radnego Spyrę to temat, który już wcześniej został 
przekazany Wójtowi a dotyczy szkodliwego opylania pól przy ulicy Marzankowice przez 
jednego z rolników (rolnik nie jest mieszkańcem Gminy Ornontowice) w czasie dnia, kiedy 
takie zabiegi powinny się raczej odbywać w godzinach porannych lub wieczornych – stąd 
pytanie co mieszkańcy mogą zrobić w takiej sytuacji?
Odpowiadając Wójt oznajmił, że ze względu na brak straży gminnej w przypadku 
powtarzających takich sytuacji należy to zgłosić bezpośrednio Policji.
Ad vocem radny Zbigniew Machulik stwierdził, że również mieszkańcy Mikołowa powinni 
wykazać zainteresowanie naprawą wspomnianego wyżej odcinka drogi bo bez ich 
zaangażowania nie ma to sensu. Najlepiej w tym temacie napisać interpelację. 
Natomiast odnośnie drugiego tematu radny Machulik wyjaśnił, że procedura policyjna 
rozpocznie się dopiero w momencie jeżeli będą świadkowie zdarzenia, samo zgłoszenie nie 
przyniesie żadnego efektu.
W temacie szkodliwego opryskiwania pól głos zabrał radny Łukasz Machulik, który 
przekazał informację, iż rozmawiał z rolnikami z Ornontowic w tym temacie i zapewniali oni, 
że takie opryski prowadzone są przez nich nawet w nocy ze względu na ich szkodliwość w 
ciągu upalnego dnia.

• Radny Łukasz Machulik poprosił o zwrócenie się do Powiatowego Zarządu Dróg o naprawę 
uszkodzenia przy ulicy Zamkowej (przejście przy wjeździe na kopalnię), zagłębienie tam 
powstałe po opadach deszczu napełnia się wodą. Drugi temat poruszony przez radnego to 
sprawa zgłaszana kilka miesięcy temu dotycząca złego funkcjonowania lamp na przejściu 
przy ul. Chudowskiej, radny Machulik zwrócił się z pytaniem - kiedy przedmiotowa awaria 
zostanie usunięta?
Odpowiedzi na powyższe udzielił Zastępca Wójta informując, że w ostatnim czasie przez 
Wykonawcę został zdemontowany akumulator co dodatkowo spowodowało zniszczenie 
obudowy, w najbliższym czasie ma to zostać naprawione. Natomiast za wydłużający się 
termin usunięcia awarii winne są długotrwałe procedury administracyjne.
Z kolei jeśli chodzi o ulicę Zamkową temat zostanie zgłoszony do Powiatu.

• Radny Ryszard Zieliński zapytał czy Gmina ma jakieś plany względem Pałacu 
Hegenscheidtów ze względu na fakt jego sprzedaży przez obecnego właściciela?
Jak wyjaśnił Wójt, Gmina nie ma żadnych planów względem Pałacu Hegenscheidtów, gdyż 
wcześniej popełnione błędy nie pozwalają na jakiekolwiek ruchy w tym w tym temacie.
Drugie pytanie radnego Zielińskiego dotyczyło propozycji z lat wcześniejszych odnośnie 
zmiany figury Michała Archanioła w Parku Gminnym i czy takie kroki będą poczynione w 
obecnej kadencji?
W odpowiedzi na pytanie radnego Wójt wyjaśnił, iż radni mogą taki wniosek złożyć do 
budżetu na rok 2025. Jak nadmienił Wójt, przy chęci zmiany wskazanej wyżej figury należy 



                                
pamiętać, że teren Parku jest w tej części zabytkowy  i wszystkie dokonywane tam zmiany 
wiążą się z różnego rodzaju komplikacjami.

Na zakończenie głos zabrał Wójt w temacie złożonej interpelacji dotyczącej  podziału okręgów 
wyborczych do Rady Powiatu stwierdzając, że Gmina nie jest władna w przedmiotowej sprawie, 
wyjaśniając jednocześnie podstawowe zapisy w ordynacji wyborczej mówiące o o podziale 
okręgów wyborczych do Rady Powiatu, jednocześnie prosząc o doprecyzowanie swojej prośby 
zawartej w interpelacji.
Odpowiadając na powyższe radny Tadeusz Zientek zaproponował aby Gmina zwróciła się do 
odpowiednich służb, które mogłyby udzielić odpowiedzi w temacie zmiany okręgów wyborczych, 
gdyż w ocenie radnego brak radnego z Gminy Ornontowice w Radzie Powiatu ewidentnie działa na 
szkodę naszej Gminy.
W odpowiedzi na powyższe Wójt oznajmił, że taki wniosek przekracza kompetencje Gminy, 
ponadto jest to zdanie 5 radnych a nie wszystkich, proponując aby radni podpisani pod interpelacją 
zwrócili się sami do odpowiednich organów z wnioskiem w ww. sprawie.
Po krótkiej dyskusji radny Tadeusz Zientek zaproponował, że na kolejnej sesji Rady Gminy złoży 
odpowiedni wniosek do Rady o poparcie działań zmierzających do utworzenia odrębnego okręgu 
wyborczego dla Gminy Ornontowice odnośnie wyborów do Rady Powiatu.

12. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
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